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Góra Kalwaria, 27.02.2019 r.  

 

 

PROTOKÓŁ NR 9/2019  

z IX SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

w dniu 27 lutego 2019 r.  

 

IX sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. por. Jana Białka 9 

 

 

Punkt 1 - Otwarcie IX sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 15.30 otworzył IX sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 20 radnych (nb. radna Teresa Jędral). 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, 

zastępcę burmistrza Mateusza Baja, pracowników urzędu gminy, pracowników gminnych 

jednostek organizacyjnych oraz pozostałych gości.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik nr 4 do 

protokołu, uzupełniony w trybie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r.  

o punkty: 
1.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  zwolnienia w części z opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne.  

2.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego położonego 

w Górze Kalwarii, stanowiącego własność Gminy Góra Kalwaria, na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

3.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części zabudowanej 

nieruchomości gruntowej położonej w mieście Góra Kalwaria, obręb 8-01, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 1, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra Kalwaria, 

na okres do 20 lat. 

4.  Projekt uchwały sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

5.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

spółki Zakład Gospodarki Komunalnej z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Górze Kalwarii. 
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6.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

7.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026. 

8.  Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 
 

Wniosek burmistrza stanowi załącznik nr 5. 
 

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące propozycje zmian:  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił następujący wniosek:  

1) o zdjęcie z porządku obrad punktu 12 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Góra Kalwaria” 

Przewodniczący Jan Rokita poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 12 - Projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Góra Kalwaria” 

 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1  

 

Wyniki imienne:  

ZA (20)  

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska  

NIEOBECNI (1)  

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii przegłosowała nowy porządek obrad bieżącej sesji 

 

Punkt 3 – Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie od 21 grudnia do 26 lutego 2019 r. 

zostało rozdane radnym na sesji. 

 

Szczegóły sprawozdania: 

 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr Data Zarządzenie w sprawie: 

1.  1 2.01.2019 ustalenia dodatkowych dni wolnych w 2019 roku 

2.  2 2.01.2019 

przekazania informacji o ostatecznych kwotach dochodów i wydatków 

na rok budżetowy 2019 oraz ustalenia planu finansowego Urzędu 

Miasta i Gminy 
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3.  3 2.01.2019 
planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami na 2019 rok 

4.  4 4.01.2019 

powołania komisji do spraw zbadania domniemanych 

nieprawidłowości w funkcjonowaniu Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Górze Kalwarii 

5.  5 7.01.2019 
ustalenia rocznego planu kontroli na 2019 rok w Gminie Góra 

Kalwaria 

6.  6 7.01.2019 

ustalenia harmonogramu czynności w postępowaniu rekrutacyjnym 

oraz postępowaniu uzupełniającym na rok szkolny 2019/2020 dla 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych 

7.  7 9.01.2019 
zmiany planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2019 

rok 

8.  8 16.01.2019 

ogłoszenia żałoby na terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria w związku 

z tragiczną śmiercią Prezydenta miasta Gdańska, pana Pawła 

Adamowicza 

9.  9 17.01.2019 
ustalenia harmonogramu czynności w postępowaniu rekrutacyjnym 

oraz postępowaniu uzupełniającym na rok szkolny 2019/2020 

10.  12 21.01.2019 
powołania i działania komisji rozstrzygającej konkurs ofert na 

dofinansowanie zadań publicznych w 2019 roku 

11.  13 23.01.2019 
zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2019 

rok 

12.  14 23.01.2019 
wprowadzenia Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria 

13.  15 23.01.2019 

przeprowadzenia kontroli doraźnej w OPS w Górze Kalwarii w 

zakresie poprawności wypłaty świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

na rzecz Agnieszki Ziembickiej 

14.  17 23.01.2019 
zmiany planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2019 

rok 

15.  18 1.02.2019 zmian w budżecie 

16.  19 1.01.2019 
zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2019 

rok 

17.  20 6.02.2019 
powołania komisji odbioru końcowego robót: przebudowa drogi 

gminnej nr 280119W we wsi Solec 

18.  21 6.02.2019 powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze – kierownika Referatu Geodezji i Gospodarki 
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Nieruchomościami 

19.  22 6.02.2019 
powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze – kierownika Biura Promocji i Informacji 

20.  23 8.02.2019 

powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu 

kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

21.  24 13.02.2019 

powołania komisji przetargowej na wydzierżawienie części działki nr 

35/8 o powierzchni 40 m2 (pod dwa boksy garażowe – 20 m2 każdy) w 

miejscowości Góra Kalwaria, ul. Chopina 9, obręb 3-02, objętej księgą 

wieczystą WA5M/00356431/2 

22.  25 13.02.2019 powołania komisji ds. budownictwa komunalnego 

23.  26 13.02.2019 
ogłoszenia wyników otwartych konkursów ofert na dofinansowanie 

zadań publicznych na 2019 rok 

24.  27 14.02.2019 
powołania roboczego zespołu do spraw analizowania systemu 

gospodarki odpadami na terenie gminy Góry Kalwaria 

25.  28 15.02.2019 

ustalenia wysokości opłat za korzystanie z pomieszczeń i powierzchni 

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 

gmina Góra Kalwaria oraz określenia zasad ich udostępniania 

26.  30 19.02.2019 

powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze – inspektora/podinspektora ds. utrzymania 

terenów publicznych 

27.  31 19.02.2019 
powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze – podinspektora ds. gospodarki wodnej 

28.  32 20.02.2019 
ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej  

im. Władysława Reymonta w Coniewie 

 

2. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Grudzień 

 udział w uroczystych wigiliach i jasełkach organizowanych przez szkoły i organizacje 

działające w gminie Góra Kalwaria 

 spotkanie z Ochotniczą Strażą Pożarną w Górze Kalwarii w sprawie jej siedziby 

 spotkanie z kierownictwem Urzędu w sprawie garaży po jednostce wojskowej w Górze 

Kalwarii 

Styczeń 
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 wizyta w Szkole Podstawowej w Coniewie w sprawie budowy boiska 

 spotkanie ze Wspólnotą Mieszkaniową Armii Krajowej i Dominikańska 

 spotkanie z dyrektorami jednostek organizacyjnych w sprawie koordynacji akcji „Zima w 

mieście” 

 wizytacja na obiekcie „Brzanka” 

 spotkanie z konserwatorem zabytków w sprawie Źródełka św. Antoniego 

 spotkanie z przedstawicielem szpitala św. Anny w Piasecznie w sprawie zorganizowania 

szkoły rodzenia 

 uczestnictwo w zebraniu Towarzystwa Miłośników Góry Kalwarii i Czerska 

 uczestnictwo w spotkaniu z niepełnosprawnymi 

 spotkanie z kierownikiem Ośrodka Pomocy Społecznej i dyrektor Biblioteki w sprawie 

unijnego programu wymiany – Erasmus 

 wizyta uczniów gimnazjum w UMiG 

 udział w spotkaniu noworocznym z mieszkańcami Baniochy 

 udział w spotkaniu w Piasecznie ws. rekrutacji do szkół ponadpodstawowych 

 jubileusze małżeńskie mieszkańców gminy Góra Kalwaria (50-lecie pożycia małżeńskiego 

– 3 pary) 

 spotkanie w szkole w Baniosze (wizytacja placówki) 

 spotkanie z mieszkańcami w sprawie przebudowy drogi nr 79 

 udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

 spotkanie z dyrektorem L. Sekulskim z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

w sprawie przebudowy drogi nr 79 

 spotkanie w sprawie ewentualnego otwarcia Szkoły Lotniczej na terenie gm. Góra 

Kalwaria 

Luty 

 spotkanie z Towarzystwem Opieki nad Zabytkami, Oddział w Czersku 

 spotkanie z p. Bożeną Żelazowską – radną Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

 spotkanie z wicemistrzami świata w piłce ręcznej w sprawie organizacji turnieju 

pokazowego piłki ręcznej i uruchomienia nowej sekcji piłki ręcznej 
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 udział w XII Konwencie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Piaseczyńskiego 

 spotkanie „Jerusalem Way” na Mariankach 

 spotkanie z Polskim Towarzystwem Sprawiedliwych wśród Narodów Świata w sprawie 

upamiętnienia sprawiedliwych z Góry Kalwarii 

 spotkanie z Marią Jolantą Batycką-Wąsik, wójt Lesznowoli, w sprawie sposobu naliczania 

opłat za odpady 

 spotkanie z Michałem Rudzkim – burmistrzem Karczewa (uruchomienie kursów na trasie 

Góra Kalwaria – Karczew – Otwock) 

 spotkanie w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno w sprawie gospodarki odpadami 

komunalnymi 

 spotkanie w Szkole Podstawowej w Czersku w sprawie rozbudowy placówki 

 spotkanie z Kazimierzem Jańczukiem – burmistrzem Konstancina-Jeziorny, i Tomaszem 

Moczulskim - dyrektorem PGE (projekt modernizacji linii) 

 spotkanie w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich z dyrektorem Zbigniewem 

Ostrowskim 

 spotkanie w Zespole Szkół w Brześcach 

 uczestnictwo w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z okazji 349. rocznicy nadania praw 

miejskich Górze Kalwarii 

 udział w zebraniach sołeckich 

 udział w zebraniach ochotniczych straży pożarnych 

 

4. Stan środków na rachunku bieżącym 

10.612.685,52 zł 

5. Stan zatrudnienia 

Urząd Miasta i Gminy – 96 osób 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 5 osób 

ZOPO – 16 osób (w tym dyrektor, 2 kierowców, opiekun, sprzątaczka - ½ etatu) 

OPS – 42 osoby (2 osoby na zastępstwo, 3 na zwolnieniu, 5 osób na 2,6 etatu) 

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób (23,25 etatu) 

OSiR - 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób 
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Radna Beata Polaczyńska zwróciła się z pytaniem do burmistrza odnośnie do pkt 4 sprawozdania 

z działalności międzysesyjnej, tj. o wyniki pracy komisji ds. zbadania domniemanych 

nieprawidłowości w funkcjonowaniu Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii, wskazanie 

członków i ich kompetencje do badania tej sprawy. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że wynikiem prac komisji jest blisko 20-

stronicowy raport, po przedstawieniu którego dyrektor Biblioteki złożyła rezygnację ze 

sprawowanej funkcji. Kontynuując burmistrz przedstawił członków komisji wraz z podaniem ich 

stanowisk służbowych. 

Temat podjęła radna Aleksandra Fedynicz-Komosa dopytując o powody powołania tej komisji 

oraz czy raport wskazał nieprawidłowości w funkcjonowaniu biblioteki. 

Burmistrz, powołując się na personalny charakter treści raportu, przedstawił tylko powody 

powołania komisji, którymi były spotkania z pracownikami biblioteki inicjowane przez samych 

pracowników. 

Radna A. Fedynicz-Komosa dopytywała o istnienie nieprawidłowości w funkcjonowaniu 

biblioteki i ich rodzaj.  

Burmistrz, potwierdziwszy istnienie nieprawidłowości, odmówił dalszej odpowiedzi na pytania 

ze względu na pracowniczy charakter sprawy. 

Radny Zbigniew Adamczyk poprosił o przedstawienie wyniku spotkania z wójt Marią Jolantą 

Batycką-Wąsik w sprawie sposobu naliczania opłaty za odpady. 

Burmistrz odpowiedział, że rozmowy te pokazały, iż wprowadzenie systemu naliczania opłaty od 

zużytej wody (funkcjonującego na terenie gminy Lesznowola) na naszym terenie wymagałoby 

dłuższego, nawet rocznego, okresu przygotowawczego. 

Radna A. Fedynicz-Komosa nawiązała jeszcze do odpowiedzi burmistrza na jej pytanie oraz 

poprosiła o udostępnienie raportu komisji ds. zbadania domniemanych nieprawidłowości w 

funkcjonowaniu Gminnej Biblioteki na komisjach Rady Miejskiej, a przynajmniej na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

W odpowiedzi burmistrz zapewnił, że raport zostanie udostępniony w zakresie, w jakim będzie to 

możliwe. 

 

Punkt 4 - Rozpatrzenie nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria 

– terenu zawartego pomiędzy ulicami: Dominikańską – Kalwaryjską – Papczyńskiego – 

Armii Krajowej – etap I. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita odczytał treść uwagi ujętej pod pozycją nr 1.(3) 

w wykazie uwag oraz stanowisko burmistrza wraz z uzasadnieniem. 

Treść uwagi 1.(3): Zmiana nakazu stosowania ogrodzeń ażurowych i usunięcie zakazu stosowania 

ogrodzeń z gotowych prefabrykatów betonowych. 

Stanowisko burmistrza: uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: uwaga nieuwzględniona, gdyż plan uzyskał wszystkie wymagane uzgodnienia, 

w tym konserwatorskie, które są wiążące dla ustaleń odnoszących się do ogrodzeń. Docelowo 

ustalenia dot. ogrodzeń wprowadzać będzie uchwała ustalająca zasady i warunki sytuowania 

obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane. 

 



   Protokół nr 9/2019 z 27.02.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              8/28 

 

 

 

 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia nieuwzględnionej przez burmistrza uwagi do projektu 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra 

Kalwaria – terenu zawartego pomiędzy ulicami: Dominikańską – Kalwaryjską – Papczyńskiego – 

Armii Krajowej – etap I, ujętej w wykazie tabelarycznym uwag złożonych do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod pozycją nr 1.(3), w brzmieniu: zmiana 

nakazu stosowania ogrodzeń ażurowych i usunięcie zakazu stosowania ogrodzeń z gotowych 

prefabrykatów betonowych 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ (2): 

Aleksandra Fedynicz-Komosa, Wojciech Kochański 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi 

 

Przewodniczący odczytał treść uwagi ujętej pod pozycją nr 2.(3.1) w wykazie uwag oraz 

stanowisko burmistrza wraz z uzasadnieniem. 

Treść uwagi 2.(3.1): wnoszę o zwiększenie wysokości zabudowy do 12 m na całym terenie 2U/M. 

Stanowisko burmistrza: uwaga częściowo nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: uwaga nieuwzględniona w obszarze, wzdłuż terenu 1MN, ze względu na 

bezpośrednie sąsiedztwo niskiej zabudowy (1 kondygnacja) i konieczność zachowania ładu 

przestrzennego. 

 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia nieuwzględnionej przez burmistrza uwagi do projektu 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra 

Kalwaria – terenu zawartego pomiędzy ulicami: Dominikańską – Kalwaryjską – Papczyńskiego – 

Armii Krajowej – etap I. ujętej w wykazie tabelarycznym uwag złożonych do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod pozycją nr 2.(3.1), w brzmieniu: 

Zwiększenie wysokości zabudowy do 12 m na całym terenie 2U/M. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 
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 Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi 

 

Punkt 5 - Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – terenu zawartego pomiędzy ulicami: Dominikańską - 

Kalwaryjską - Papczyńskiego - Armii Krajowej - etap I. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – terenu zawartego pomiędzy ulicami: 

Dominikańską - Kalwaryjską - Papczyńskiego - Armii Krajowej - etap I 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska. 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/41/2019 

  

Punkt 6 - Projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice - część północna I. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice - część północna I 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska. 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/42/2019 
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Punkt 7 - Projekt uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie Chojnowskiego Parku Krajobrazowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska. 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral. 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/43/2019 

 

Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 

zmiany fragmentów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu wsi Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o przystąpieniu 

do sporządzenia zmiany fragmentów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu miasta Góra Kalwaria oraz fragmentu wsi Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/44/2019 
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Punkt 9 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Góra Kalwaria 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/45/2019 

 

Punkt 10 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości w gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne przyjmowanych przez 

punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez 

właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 

prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości w Gminie Góra Kalwaria i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, częstotliwości odbierania odpadów, ograniczenia ilości odpadów 

budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne przyjmowanych przez punkt 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli 

nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego 

odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/46/2019 

 

Punkt 11 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania z Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych zlokalizowanego w Górze Kalwarii przy 

ul. Skierniewickiej. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania 

z Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych zlokalizowanego w Górze Kalwarii 

przy ul. Skierniewickiej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/47/2019 

 

Punkt 12 zdjęty z porządku obrad. 

 

Punkt 13 - Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie niezabudowanych nieruchomości gruntowych, położonych w mieście 

Góra Kalwaria, obręb 3-02, oznaczonych jako działki ewidencyjne nr 4/18 i nr 4/19, 

stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria, na okres do 30 lat i odstąpienia od trybu 

przetargowego. 

 

Przewodniczący odczytał następujące uwagi zgłoszone przez komisje Rady Miejskiej: 

Komisja Rewizyjna: 

1. Przedstawienie na sesji w dniu 27.02.2019 r. szczegółów dotyczących warunków umowy 

dzierżawy. 

2. Zawarcie w  umowie następujących postanowień: 
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 Gmina nie będzie miała obowiązku zwrotu poniesionych przez inwestora nakładów 

w przypadku wcześniejszego rozwiązania umowy, 

 prawo pierwokupu możliwe będzie po upływie 30 lat, 

 opłata wnoszona przez inwestora z tytułu dzierżawy nie będzie wliczona w cenę 

nieruchomości przy sprzedaży, 

 określić w umowie preferencje dla mieszkańców w zakresie korzystania 

z obiektów.  

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz Komisja Finansów i Rozwoju: 

1. Przedstawienie na sesji w dniu 27.02.2019 r. szczegółów dotyczących warunków umowy 

dzierżawy. 

 

O zarysowanie planów inwestycyjnych zostali poproszeni założyciele Fundacji Edukacja 

Sportowa zainteresowani dzierżawą ww. nieruchomości, które przedstawił w formie 

multimedialnej prezentacji pan Michał Borowski. 

Następnie głos zabrał burmistrz, przedstawiając wstępne warunki umowy z zaznaczeniem, że po 

podjęciu decyzji przez radnych będą one jeszcze doprecyzowane w formie negocjacji, 

ale zasadnicze punkty umowy pozostaną niezmieniane. 

Radna Beata Polaczyńska zwróciła się z pytaniem czy w kiedykolwiek pojawiły się inne oferty 

na rzeczoną nieruchomość, na co burmistrz odpowiedział przecząco. 

Radny Jakub Rącz zapytał o możliwość rozwiązania umowy w przypadku ewentualnego 

niepowodzenia finansowego projektu. 

Burmistrz zapewnił, że niewywiązywanie się dzierżawcy z opłaty comiesięcznego czynszu jest 

podstawą do rozwiązania umowy. 

Następne pytanie ww. radnego dotyczyło tego, kiedy fundacja została założona oraz czy jest ona 

fundacją pożytku publicznego  

W odpowiedzi współzałożyciel fundacji (prelegent) Michał Borowski podał, że fundacja istnieje 

od 2018 r. i, choć spełnia ustawowe kryteria działalności pożytku publicznego, nie jest organizacją 

pożytku publicznego, ponieważ działa zbyt krótko – do uzyskania takiego statusu wymagane jest 

min. 2 lata. 

Radna B. Polaczyńska zapytała, czy przygotowanie infrastruktury związanej 

z zagospodarowaniem tej działki (parkingi, dojazd) obciąży gminę i czy te koszty są szacowane. 

Burmistrz odpowiedział, że wszelkie koszty zw. z zagospodarowaniem działki będzie ponosić 

fundacja, a ponadto poinformował o założeniach współpracy organizacyjnej dot. infrastruktury 

fundacji z OSiR-em. 

Radny Jakub Rącz zapytał, czy fundacja na chwilę obecną dysponuje środkami na realizację 

swojego przedsięwzięcia. 

Pan Michał Borowski zapewnił, że po podpisaniu umowy dzierżawy konto fundacji zostanie 

zasilone odpowiednimi środkami, ponadto wskazał na granty z Ministerstwa Sportu i Turystyki, 

prowadzone są w tym celu rozmowy z przedstawicielami ministerstwa, jednak by to mogło dojść 

do skutku, jest niezbędny tytuł prawny do rzeczonej działki. Prowadzone są też rozmowy 

ze sponsorami. 

Radny Zbigniew Adamczyk wyraził aprobatę dla zamierzeń fundacji oraz ogólnie dla tej formy 

współpracy podmiotu publicznego z prywatnym, a także zaapelował, by również inne zaniedbane 

działki gminne zostały zagospodarowane z pożytkiem dla mieszkańców. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

niezabudowanych nieruchomości gruntowych, położonych w mieście Góra Kalwaria, obręb 3-02, 



   Protokół nr 9/2019 z 27.02.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              14/28 

 

 

 

 

oznaczonych jako działki ewidencyjne nr 4/18 i nr 4/19, stanowiących własność Gminy Góra 

Kalwaria, na  okres do 30 lat i odstąpienia od trybu przetargowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRRZYMUJĄCY SIĘ (3): 

Monika Bolek, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/48/2019 

 

Burmistrz oraz pan Michał Borowski podziękowali radnym za podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Punkt 14 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność (lub władanie) Gminy Góra Kalwaria na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność (lub władanie) Gminy Góra Kalwaria na 

rzecz dotychczasowych dzierżawców 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/49/2019 

 

 

Punkt 15 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako dz. nr 142/2, obręb Czachówek, na rzecz współwłaścicieli dz. nr 139/3.  
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako dz. nr 142/2, obręb Czachówek, na rzecz współwłaścicieli dz. nr 139/3 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/50/2019 

 

Punkt 16 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra 

Kalwaria nieruchomości gruntowej, położonej w mieście Góra Kalwaria, obręb 1-02 

oznaczonej jako działki ewidencyjne nr 33/1, 33/2. 

 

Uwag do projektu uchwały komisje nie zgłosiły. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Szymon Krupa zwrócił się z pytaniem o kwotę, za jaką 

gmina ma nabyć grunt. 

Burmistrz odpowiadając na pytanie wskazał kwotę 65 tys. zł oraz przedstawił okoliczności 

inicjatywy transakcji wskazując, na korzyści dla gminy, jakie przemawiają za podjęciem tej 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę 

Góra Kalwaria nieruchomości gruntowej, położonej w mieście Góra Kalwaria, obręb 1-02 

oznaczonej jako działki ewidencyjne nr 33/1, 33/2.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 
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 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/51/2019 

 

Punkt 17 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Góra Kalwaria 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1): 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/52/2019 

 

Punkt 18 - Projekt uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu 

działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Górze Kalwarii. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz 

organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Górze Kalwarii  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/53/2019 
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Punkt 19 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie. 
 

Monika Maciak, insp. ds. pozyskiwania środków zewnętrznych, zgłosiła prośbę o zmianę 

autopoprawką § 2 pkt. 1 projektu uchwały dot. zapisu terminu spłaty pożyczki (zgodnie 

z wieloletnią prognozą finansową – w latach 2019-2026). 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/54/2019 

 

Punkt 20 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Miejskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/55/2019 
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Punkt 21 - Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnienia w części 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne. 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa wyraziła wątpliwość co do kompetencji rady 

do definiowania terminu rodziny wielodzietnej w uchwale inaczej niż wskazuje ustawa a jeśli 

to jest zgodne z prawem czy nie byłoby wskazane ujednolicić zapisy dotyczące gminnej Karty 

Rodziny z zapisami ustawy 

Radny Jakub Rącz poprosił o wskazanie liczby osób uprawnionych do ulgi w przypadku 

rozszerzenia definicji dużej rodziny o osoby, które już wychowały trójkę lub więcej dzieci oraz ile 

wynosiłaby ta ulga w skali rocznej. 

O udzielenie informacji został poproszony główny specjalista ds. społecznych Andrzej Wojnarski 

merytorycznie odpowiedzialny za przygotowanie rzeczonego projektu uchwały. 

Radna A. Fedynicz-Komosa ponownie wyraziła wątpliwości co do zgodności z prawem 

ograniczenia kręgu osób uprawnionych do ulgi na odbiór odpadów do rodziny wielodzietnej 

definiowanej uchwałą, a nie ustawą. Ponadto poprosiła o wyjaśnienia informacji krążących 

w internecie ponoć pochodzących z urzędu miasta, jakoby ulga miała obowiązywać tylko przez 

miesiąc. 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Renata Jasik, przedstawiła powody 

przedłożenia projektu uchwały oraz odniosła się do wątpliwości radnej A. Fedynicz-Komosy. 

Radny Jakub Rącz zwrócił uwagę, by o rodzicach, którzy wychowali niegdyś troje lub więcej 

dzieci mówić z większym szacunkiem i z uwagi na ich poświęcenie również ich objąć ulgą 

za odbiór odpadów. 

Radny Szymon Krupa zasygnalizował, że na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej nie zostały 

przedstawione radnym konkretne wyliczenia kosztów wprowadzenia rzeczonej ulgi w przypadku 

gdyby ulga dotyczyła dużych rodzin z definicji ustawowej i poprosił o uzupełnienie tych braków. 

Wniosek przedmówcy poparła radna Fedynicz-Komosa. Zaproponowała ponadto możliwość 

zróżnicowania wysokości ulgi dla osób obecnie wychowujących troje lub więcej dzieci i tych, 

którzy już je wychowali, i poprosiła o operowanie w wyliczeniach konkretnymi kwotami, a nie 

danymi procentowymi. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnienia 

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują rodziny wielodzietne 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (4) 

Zbigniew Adamczyk, Jan Jarosz, Bożena Molak, Zenon Nadstawny 

PRZECIW (4) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (12) 

Łukasz Baran, Jacek Gliński, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 
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Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii nie podjęła uchwały 

 

 

Punkt 22 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego 

położonego w Górze Kalwarii, stanowiącego własność Gminy Góra Kalwaria, na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu 

użytkowego położonego w Górze Kalwarii, stanowiącego własność Gminy Góra Kalwaria, 

na rzecz dotychczasowego najemcy 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/56/2019 

 

 

Punkt 23 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 

zabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w mieście Góra Kalwaria, obręb 8-01, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 1, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra 

Kalwaria, na okres do 20 lat. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz Komisja Finansów i Rozwoju zgłosiły 

następującą uwagę do projektu uchwały: 

1. Uszczegółowienie na sesji kierunków dzierżawy nieruchomości - sugerowany przez 

komisje rodzaj działalności: turystyka, sport, gastronomia, hotelarstwo. 

W sprawie ww. projektu uchwały głos zabrał burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Radny Wojciech Kochański poprosił o informację, czy są osoby zainteresowane dzierżawą tego 

terenu oraz w jakim stanie jest budynek ośrodka zlokalizowanego na tym terenie. 

Burmistrz, odpowiadając na pytania, nadmienił, że małe zainteresowanie dzierżawą tego terenu 

wynika z faktu, że dopiero zostaną podjęte działania promocyjne mające na celu zainteresowanie 
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ofertą większej liczby potencjalnych inwestorów. Wyraził również nadzieję, że przez znalezienie 

odpowiedniego inwestora poszerzy się oferta rekreacyjna dla mieszkańców. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 

zabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w mieście Góra Kalwaria, obręb 8-01, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 1, będącej w samoistnym posiadaniu Gminy Góra 

Kalwaria, na okres do 20 lat 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/57/2019 

 

Punkt 24 - Projekt uchwały sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w 

drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
 

O udzielenie informacji nt. projektu uchwały została poproszona przez przewodniczącego Rady 

Miejskiej skarbnik gminy Ewa Sobiepanek. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego 

i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/58/2019 
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Punkt 25 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Zakładu Gospodarki Komunalnej z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Górze Kalwarii. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Zakład Gospodarki Komunalnej z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 

w Górze Kalwarii 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/59/2019 

 

Punkt 26 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 
 

P. Renata Jasik, Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska, udzieliła wyjaśnienia, iż w 

związku z niepodjęciem przez radę uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zwolnienia w 

części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne, projekt niniejszej uchwały stał się bezprzedmiotowy, stąd 

zasadne byłoby wstrzymanie się od głosu w tym głosowaniu. 

Przewodniczący Rady po konsultacji z radcą prawnym potwierdził, że głosowanie musi się odbyć, 

z tym że należy wstrzymać się od głosu. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 20, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

WSTRZYMUJACYCH SIĘ (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii nie podjęła uchwały. 

 

Punkt 27 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026. 

 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek omówiła dwie zmiany w stosunku do projektu uchwały 

omawianego na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zwróciła się z pytaniem do p. skarbnik na jakiej podstawie została 

obliczona kwota odnośnie do gospodarowania odpadami. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/60/2019 

 

Punkt 28 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 
 

Skarbnik gminy omówiła zmiany w projekcie uchwały w stosunku do projektu omawianego 

na posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść uchwały w nowym brzmieniu. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 
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Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Teresa Jędral 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IX/61/2019 

 

Punkt 29 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z sesji Rady Miejskiej: II nadzwyczajnej 

sesji w dniu 28.11.2018 r., III nadzwyczajnej sesji w dniu 20.12.2018 r., IV sesji w dniu 

21.12.2018 r., V nadzwyczajnej sesji w dniu 9.01.2019 r. oraz VI nadzwyczajnej sesji w dniu 

23.01.2019 r. 
 

Do ww. protokołów nie zgłoszono uwag. 

 

Punkt 30 - Sprawy różne: 

 

1. a) pytania radnych i odpowiedzi 

 

Radna A. Fedynicz-Komosa zapytała o koszt montażu i demontażu szopki na rynku oraz zapytała, 

kto dokonał montażu i w jakim trybie został wyłoniony wykonawca. 

Burmistrz podał orientacyjne koszty tych przedsięwzięć i zapewnił, że pełną informację radna 

otrzyma w formie pisemnej. 

Następnie radna poprosiła o wyjaśnienie przyczyn braku oświetlenia figury przy murze przy 

kościele Na Górce. 

Burmistrz przyznał, że nie miał wiedzy na temat istnienia usterki, by móc podjąć odpowiednie 

działania. 

W dalszej kolejności radna zwróciła uwagę na kwestię przekrzywionych tablic z nazwami ulic 

oraz słupków, przede wszystkim przy ul. Strażackiej, Polnej, św. Antoniego, przy wiacie w 

Krzakach Czaplinkowskich. 

Wracając do tematu domniemanych nieprawidłowości w działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej, radna zapytała o termin przyjęcia rezygnacji z funkcji p. dyrektor, termin  

wystosowania prośby o opinię do właściwych organizacji pozarządowych oraz o reakcję 

burmistrza na ewentualne pojawienie się pozytywnych opinii w sprawie pracy p. dyrektor. 

Burmistrz, odpowiadając na powyższe pytania, przypomniał, że decyzja o odwołaniu p. dyrektor 

została podjęta na jej wniosek. 

Ad vocem radny Jakub Rącz wspomniał, że do miejscowego klubu PiS były zgłaszane przez 

pracowników skargi na p. dyrektor. 

Przewodniczący Rady Miejskiej potwierdził informację o zgłaszanych od dłuższego czasu 

do klubu PiS skargach na p. dyrektor. Poinformował, że osobiście zapoznał się z relacjami 

pracowników zawartymi w protokole komisji  ds. domniemanych nieprawidłowości, i do tego 

samego zachęcał pozostałych radnych, by mieli pełny obraz sytuacji. 

 

 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa skorygowała Przewodniczącego co do momentu, od kiedy 
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skargi mogły wpływać do klubu. Ponadto poinformowała, iż zgłaszają  się do niej mieszkańcy 

zaniepokojeni wydarzeniami dotyczącymi p. dyrektor. 

Ad vocem radny Jakub Rącz nadmienił, że na ocenę pracy biblioteki składa się nie tylko 

zaangażowanie p. dyrektor, ale również całego zespołu pracowników. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa zgodziła się z przedmówcą, z zastrzeżeniem, że to zawsze 

dyrektor daje impuls do działania. Ponadto, zwracając się do przewodniczącego, przypomniała, 

że już na początku sesji skierowała prośbę o wgląd do protokołu z komisji ds. biblioteki. 

Ad vocem wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Szymon Krupa wyraził opinię, że taka forma 

dyskusji na sesji Rady Miejskiej nt. funkcjonowania biblioteki i pracy dyrektor biblioteki jest nie 

na miejscu ze względu na pracowniczy charakter zagadnienia. Ponadto przychylił się do wniosku 

o udostępnienie radnym wyników pracy komisji ds. biblioteki. 

Następnie głos zabrał radny Zenon Nadstawny, pytając burmistrza o system organizacyjny urzędu 

gminy oraz podział kompetencji pomiędzy burmistrzami. 

W odpowiedzi burmistrz powołał się na dostępny na stronie BIP urzędu miasta Regulamin 

Organizacyjny oraz zapewnił, że ta informacja może również zostać przesłana radnym na skrzynki 

e-mail. 

Kolejne pytanie radnego dotyczyło podwyżki opłat za wodę: czy złożone było odwołanie 

od decyzji PGW Wody Polskie? Czy PGW Wody Polskie narzuciły aktualne stawki opłaty 

za wodę, czy o taką wysokość wnioskował poprzedni prezes ZGK? 

Burmistrz, zakładając, że podwyżka cen pojawiła się z inicjatywy poprzedniego prezesa ZGK, 

tłumaczył ten krok chęcią pokrycia dużej straty finansowej spółki na koniec zeszłego roku. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa wspomniała o procedurze ustalania opłat za wodę przez 

Wody Polskie oraz wyraziła przekonanie, że odwołanie od decyzji tej instytucji było możliwe. 

Obecny na sesji prezes ZGK zobowiązał się do przygotowania odpowiedzi na powyższe pytania 

radnych, jednak zaznaczył, że podwyżka stawek taryfowych była zasadna z punktu widzenia 

gminy oraz sytuacji przedsiębiorstwa w związku z realizowanym projektem inwestycyjnym. 

Następnie radny Zenon Nadstawny zwrócił burmistrzowi uwagę na zły stan nawierzchni ulic oraz  

panujący nieporządek na terenie byłej jednostki wojskowej z prośbą o podjęcie stosownych 

działań. 

Burmistrz przedstawił formalnoprawną sytuację nieruchomości na tym terenie oraz poinformował 

o podjętych i planowanych działaniach mających na celu poprawienie estetyki tego miejsca. 

Radny Z. Nadstawny poprosił o możliwość zapoznania radnych z wynikami audytu inwestycji na 

skwerze przy ul. Dominikańskiej, a także o informację na najbliższej sesji odnośnie do wysokości 

naliczonych kar umownych za nieterminowe zakończenie przebudowy drogi w Solcu, na co 

otrzymał twierdzące odpowiedzi burmistrza oraz jego zastępcy. 

Poprosił również o wyjaśnienie punktu 25 wykazu podjętych zarządzeń, w jakim zakresie zostało 

zmienione dotychczasowe zarządzenie w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z pomieszczeń i powierzchni w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Góra Kalwaria, oraz określenia zasad ich udostępniania. 

Zwrócił się z pytaniem o wyniki rozmów z miejscowymi strażakami w sprawie nowej siedziby dla 

OSP Góra Kalwaria. 

Burmistrz zapewnił, że będzie na bieżąco informował radnych w tej kwestii, a wyniki negocjacji 

zostaną omówione na sesji. 

Radny Z. Nadstawny poprosił o rozwinięcie punktu ze sprawozdania z działalności burmistrza 

odnośnie do spotkania z kierownictwem urzędu w sprawie garaży na terenie byłej jednostki 
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wojskowej. 

Radny Andrzej Posiewka zapytał burmistrza o naliczone kary za opóźnienia w realizacji budowy 

przedszkola w Baniosze. 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza, Mateusz Baj, tłumacząc ograniczenie wysokości 

naliczonych kar tylko do opóźnienia powstałego z winy wykonawcy. 

Następne pytanie radnego A. Posiewki dotyczyło braku obecności przedstawiciela mieszkańców 

Góry Kalwarii w składzie nowej rady nadzorczej ZGK. 

Burmistrz wyjaśnił, iż powołując nowych członków, kierował się kryterium posiadanych przez 

nich kompetencji, a nie miejsca zamieszkania. 

Radny A. Posiewka zwrócił się z pytaniem, czy są już prowadzone prace nad projektem uchwały 

w sprawie bonifikaty związanej z przekształceniem prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

Burmistrz potwierdził, że takie prace są prowadzone, i przedstawił zarys głównych założeń 

rzeczonego projektu. 

Na koniec radny A. Posiewka zwrócił się z prośbą o pośrednictwo burmistrza w sprawie 

zorganizowania przez Starostwo Powiatowe masowych poszukiwań padłych dzików. 

Burmistrz wyraził zdanie, że najlepszym rozwiązaniem problemu będzie zachęta mieszkańców 

do każdorazowego zgłaszania przypadków znalezienia zwłok dzika. 

Radna Monika Bolek zwróciła się z pytaniem o możliwość zapoznania się z wynikami 

powołanego zespołu roboczego ds. analizowania gospodarki odpadami na terenie gminy Góra 

Kalwaria, m.in. w sprawie ustalenia sposobu naliczania opłaty za odbiór odpadów i jej wysokości. 

W odpowiedzi burmistrz zapewnił, że taka możliwość będzie na komisjach Rady Miejskiej. 

Następne pytanie radnej M. Bolek dotyczyło przedmiotu działalności i kompetencji powołanej 

komisji ds. budownictwa komunalnego. 

Burmistrz wyjaśnił, że celem powołania ww. komisji było wypracowanie schematu działania, 

który władze gminy chcą realizować, oraz dokonanie analizy potrzeb i możliwości w kwestii 

mieszkalnictwa komunalnego na terenie gminy. 

Radna Czesława Iwona Książek zasygnalizowała problem psich odchodów widocznych po 

roztopach, szczególnie na osiedlach Parcela (ul. Broniewskiego) oraz przy ul. Wyszyńskiego 

i Kilińskiego. Ponadto zaapelowała o opróżnianie koszy na psie odchody. 

Ponadto poprosiła o szczegóły styczniowego spotkania z mieszkańcami w sprawie przebudowy 

drogi nr 79. 

Burmistrz, przedstawiając problematykę spotkania, wspomniał o kwestii dokonania wyboru przez 

mieszkańców rozwiązania dotyczącego zjazdów na wysokości Pęcławia i Podgóry spośród trzech 

propozycji GDDKiA. 

Ad vocem radny Zenon Nadstawny zaapelował do burmistrza, by nie godził się na warianty 

zakładające wyburzanie jakichkolwiek zabudowań. 

Radna Beata Polaczyńska poruszyła kwestię  niewystarczającej, jej zdaniem, obsady komórki 

urzędu zajmującej się pozyskiwaniem funduszy zewnętrznych. 

Burmistrz zapewnił, że sytuacja będzie monitorowana i w razie potrzeby zostaną podjęte 

odpowiednie działania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zasugerował burmistrzowi, aby w związku z problemami 

związanymi z gospodarką odpadami Góra Kalwaria stała się inicjatorem działań wśród gmin 

sąsiednich mających na celu wywarcie wpływu na władzę centralną w kwestii wprowadzenia 

odpowiednich rozwiązań. 
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Ponadto powrócił do tematu ulgi dla rodzin wielodzietnych na odbiór odpadów oraz zwrócił się 

z prośbą o rozwianie zgłaszanych przez radnych wątpliwości w stosunku do projektu niepodjętej 

dziś uchwały oraz o przedstawienie radnym informacji o ulgach w tej materii obowiązujących 

w innych gminach na terenie powiatu. 

W odpowiedzi burmistrz zadeklarował przekazanie informacji o obowiązujących ulgach oraz 

przyznał, że brakuje rozwiązań systemowych w kwestii odpadów. Są prowadzone rozmowy 

z władzami sąsiednich gmin, a inicjatorem tych spotkań jest Piaseczno, w celu wspólnego 

szukania rozwiązań tego problemu. Ponadto zaproponował Radzie Miejskiej ewentualne 

wystosowanie apelu w formie uchwały bądź stanowiska rady do władz centralnych 

o wprowadzenie rozwiązań systemowych. 

Ad vocem radna Monika Bolek podała, że według jej wiedzy na terenie gmin sąsiednich nie 

obowiązują zniżki na odbiór odpadów dla rodzin wielodzietnych. 

Radny Zenon Nadstawny zapytał, czy podczas rozmów z władzami gmin naszego powiatu 

rozważano wybudowanie zakładu utylizacji odpadów na terenie powiatu, czego osobiście jest 

zwolennikiem. 

Burmistrz, odnosząc się do pytania, wskazał na trudności natury formalnoprawnej, jakie 

to przedsięwzięcie by napotkało.  

Radny Jakub Rącz poprosił burmistrza o informację o rezultacie spotkania z burmistrzem 

Karczewa na temat uruchomienia połączenia autobusowego na trasie Góra Kalwaria – Karczew – 

Otwock. 

Burmistrz oznajmił, że jest planowane kolejne spotkanie z burmistrzem Karczewa i prezydentem 

Otwocka w tej sprawie, a rozważane są warianty przez miejscowości Kosumce, Dziecinów 

i rondo w Piotrowicach lub przez Glinki, Nadbrzeż i Otwock Wielki, w odpowiedzi na wnioski 

mieszkańców, także z Góry Kalwarii, o zorganizowanie dojazdu do szpitala. Jest to, w opinii 

burmistrza, propozycja korzystna dla naszej gminy z uwagi na fakt, że partycypowałaby ona 

w kosztach utrzymania takiej linii tylko odnoście do terenu Góry Kalwarii z granicą na moście na 

Wiśle. 

Radny Zbigniew Adamczyk zwrócił się z prośbą do burmistrza o podjęcie w tym roku działań 

mających na celu uruchomienie dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków z uwagi 

na fakt upływu terminu ważności projektów sfinansowanych przez zainteresowanych 

mieszkańców. Zaproponował także przeprowadzenie w marcu br. analizy złożonych wniosków 

pod kątem opłacalności takiej inwestycji a w rezultacie wsparcia dotacjami choć części 

wnioskodawców. 

Burmistrz  wyraził chęć zorganizowania spotkania z sołtysami w sprawie skanalizowania wsi z 

udziałem prezesa ZGK, aby rozważyć kwestię opłacalności podłączenia do kanalizacji lub 

dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ze środków własnych lub dotacji 

zewnętrznych. Jednak z uwagi na wysokie koszty tych przedsięwzięć i sytuację finansową gminy 

nie może zadeklarować, czy znajdą się środki w tym roku na tego typu dofinansowanie, choćby 

częściowe. 

Radny Z. Adamczyk zgłosił ponadto prośbę o przekazanie radnym zestawienia wniosków 

i postulatów zgłoszonych przez mieszkańców na sołeckich zebraniach wyborczych. 

Burmistrz zapewnił, że taki raport jest gotowy i wkrótce zostanie przekazany radnym. 

Radny Wojciech Kochański poruszył temat złego stanu rowów melioracyjnych na terenie miasta, 

prezentując obecnym sporządzoną przez siebie dokumentację fotograficzną. Uwagi dotyczyły 

w szczególności: 

– rowu wzdłuż ul. Polnej od skrzyżowania z ul. Porzeczkową w stronę kościoła na Mariankach, 

– rowu na ul. Grójeckiej przy ul. 11 Listopada, 

– rowu na końcu ul. Słonecznej – zlewnia targowiska, 
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– rowu przy przedłużeniu ul. Sportowej, gdzie łączy się z rowem przy ul. Kalwaryjskiej, 

– rowu od osiedla p. Wojtuna łączącego się z rowem wzdłuż ul. Marianki oraz przepustu pod 

Mariankami, 

– rowu zbierającego wodę z terenu targowiska, biegnącego w stronę ul. Kalwaryjskiej do tzw. 

rzeźni, 

– rowu przechodniego przez  ul. Marianki w stronę obwodnicy odwadniającego południową część 

miasta, m.in. zbierającego wodę z ulic 11 Listopada, Grójeckiej, Dominikańskiej, Kalwaryjskiej, 

– zabezpieczenia studzienki rewizyjnej między przedłużeniem ul. Polnej a ul. Marianki, 

– konieczności wykonania rowu na przedłużeniu ul. Sportowej w stronę ul. Marianki. 

Ponadto radny zgłosił potrzebę wykonania oświetlenia przejścia dla pieszych na ul. Pijarskiej przy 

ul. Adamowicza, skrzyżowania tych ulic i nieodległego przystanku autobusowego. 

Burmistrz poprosił o zajęcie się sprawą panią kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Renatę 

Lasecką. 

Odnosząc się do kwestii rowów, burmistrz zapowiedział podjęcie działań mających na celu 

oczyszczenie rowów będących we władaniu gminy oraz zgłaszanie potrzeby oczyszczenia rowów 

do PGW Wody Polskie leżących w jego gestii, przy czym co do pozostałych rowów gmina nie 

posiada narzędzi do wyegzekwowania od mieszkańców obowiązku zachowania ich w należytym 

stanie.  

Przy okazji poruszenia zagadnienia bezpieczeństwa burmistrz zapowiedział spotkanie na ten temat 

dla mieszkańców z przedstawicielami miejscowej policji i straży miejskiej. 

Radny Jakub Rącz ad vocem podał za wzór poprawnego oświetlenia przejść dla pieszych 

rozwiązania wprowadzone w Konstancinie-Jeziornie. 

Radna Urszula Wroniewicz zaapelowała, by podjąć działania informacyjne w celu podniesienia 

czujności mieszkańców w związku z wystąpieniem wzmożonych kradzieży na terenie gminy. 

Zwróciła się również z prośbą o rozważenie korekty rozkładu jazdy linii L-30 – przedłużenie 

połączenia w dół Czerska, w kierunku Brzumina i okolic coraz zwiększenie częstotliwości kursów 

w weekendy. 

Ponadto zapytała, czy w wyliczeniach kosztów budżetowych w zakresie odbioru odpadów wzięto 

pod uwagę niebezpieczeństwo powstania większej liczby dzikich wysypisk wskutek podwyżki cen 

za odbiór odpadów od mieszkańców. 

Odnosząc się do kwestii transportu publicznego, burmistrz podał, że obecne umowy obowiązują 

do końca roku. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zapytała, czy burmistrz podejmował rozmowy z zarządcą drogi 

na temat utworzenia miejsc parkingowych przy bloku nr 7 przy ul. Wyszyńskiego. 

Burmistrz potwierdził, że jest szansa na tę inwestycję ze strony zarządcy drogi, przy czym nie ma 

pewności, że wydział opiniujący takie projekty w Urzędzie Marszałkowskim wyda pozytywną 

opinię oraz kto powinien ponieść koszty tego przedsięwzięcia. 

Radny Jacek Gliński zapytał o plany związane z ulicą Strażacką, zwracając uwagę na jej zły stan. 

Burmistrz odpowiedział, że obecnie urząd jest na etapie projektu remontu tej ulicy. 

O przedstawienie szczegółów poproszona została kierownik Referatu Inwestycji i Remontów, 

Katarzyna Kochańska, która poinformowała, że ze względu na stanowisko konserwatora 

zabytków nawierzchnia ulicy musi pozostać pokryta materiałem naturalnym, a wymiana jej na 

kostkę granitową przekracza możliwości obecnego budżetu. 
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W związku z powyższym radny J. Gliński zwrócił się z prośbą o poprawienie wjazdów na posesje 

na chodniku wzdłuż ul. Strażackiej, by możliwy był bezproblemowy przejazd wózkiem. 

Na koniec dyskusji radna A. Fedynicz-Komosa zwróciła się z apelem do burmistrza o tegoroczne 

upamiętnienie zrzutu cichociemnych w Baniosze, a radny Jakub Rącz zwrócił uwagę, 

że w kalendarzu gminnych wydarzeń nie ma wspomnienia o święcie patrona miasta. 

 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi 
 

Pytań nie zgłoszono. 

 

c) wolne wnioski 
 

Głos zabrał dyrektor Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii, Dariusz Falana, wyrażając pozytywną 

opinię o współpracy tej jednostki z Gminną Biblioteką Publiczną oraz podkreślając sukcesy 

na płaszczyźnie upowszechniania kultury i promocji gminy osiągnięte przez zarządzaną przez 

panią dyrektor R. Zagożdżon jednostkę. 

Ponadto zaprosił na nadchodzące wydarzenia organizowane przez Ośrodek Kultury.   

 

d) informacje 
 

Informacji nie podano. 

 

Punkt 31 - Zamknięcie IX sesji Rady Miejskiej. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 20.30 

zamknął IX sesję Rady Miejskiej.  

 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady 

https://www.youtube.com/watch?v=3TV2tzs-DZY 

 

 

 

         

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                           Jan Rokita 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Olga Korczak 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=3TV2tzs-DZY

